
   

informatieve vragen kadernota 2020 en jaarstukken dienstjaar 2019 
 

 

Kadernota 2020. 

Pag. 2. Situatie keuze scenario.  
College stelt voor aan hen de keuze te laten met informele afstemming raad. Ervan 
uitgaande dat de keuze voor een scenario geen kwestie is van een daadwerkelijke keuze 
vooraf maar dat ingespeeld moet worden op de situatie van het moment toch de volgende 
vraag; 

● Wordt hiermee het Presidium bedoeld of wordt de hele raad geraadpleegd?  
 

Pag. 9. Gemeentegrot. 

● Welke noodzakelijke aanpassingen aan de nooduitgang worden hier bedoeld?  
 

Pag. 10. Huuropbrengsten parkeerdek supermarkt Walramplein. 
Er is in het verleden een constructie ontstaan die inmiddels beëindigd is. Als gevolg hiervan 
mist de gemeente de structureel geraamde huuropbrengsten van € 65.000 per jaar. 

● Graag uitleg waarom de kosten voor het uitvoeren van onderhoud aan het 
parkeerdek (dat geen huuropbrengsten meer oplevert) leidt tot een aanpassing in de 
begroting waarvoor dekkingsvoorstellen opgenomen dienen te worden in de 
begroting.  
 

● Blijft onze gemeente onderhoud uitvoeren aan een parkeerdek dat geen eigendom 
van de gemeente is en geen huuropbrengsten oplevert? 
 

Pag. 13. Ontzorgingscontract groen en reiniging. 
Met de partij waarmee een ontzorgingscontract is gesloten, is afgesproken dat de bewoners 
een stem hebben in de verlenging van het contract op basis van tevredenheid. Wanneer 
wordt onze inwoners de mogelijkheid geboden zich uit te spreken over hoe tevreden ze zijn 
over het geleverde werk? In de kernen wordt geconstateerd dat er nogal verschil is in de 
kwaliteit van het maaiwerk. Een tevredenheidsonderzoek zou een middel kunnen zijn om 
verbetering af te dwingen.  

 



● Hoe denkt het college de inwoners te betrekken bij het verhogen van de kwaliteit die 
geleverd wordt? 
 

Pag. 15. Versterken eigen vermogen Enexis. 

In de raadsvergadering heeft PGP gevraagd om de Enexis rente ad ca 20.000 per jaar in 
een duurzaam revolving fund te stoppen. Er werd toen gemeld dat de rekenrente 3,5% is en 
daarom 35.000 per jaar bedraagt, we 20.000 krijgen en er dus nog 15.000 tekort is. Dit zou 
verder uitgelegd worden naar aanleiding van technische vragen over deze kadernota.  

● Graag meer informatie over het rentepercentage en deze constructie.  

 

Pag. 16. Kaders voor het financieel beleid.  
Onder dit stukje staat heel wat tekst dat voor ons op onderdelen niet geheel duidelijk is; zo 
wordt gesteld dat de kaders aan vernieuwing en herziening toe zijn. Zo is bijvoorbeeld het 
treasurystatuut al enige tijd niet meer geactualiseerd. Op andere onderdelen wordt 
geconstateerd dat de gemeente Valkenburg aan de Geul afwijkt van de landelijke richtlijnen 
die worden voorgeschreven door de Commissie BBV.  Concreet gaat het dan bijvoorbeeld 
om een herziening van ons rentebeleid, waaronder het toerekenen van bespaarde rente aan 
reserves en voorzieningen. 

● Blijft bespaarde rente bestaan en welk % wordt na herziening gehanteerd? In het 
verleden was die rente vaak “ruim hoger” dan de marktrente.  

Alinea 5 is nogal cryptisch omschreven 

● Betekent dit dat het College de raad onvoldoende zijn rol heeft laten spelen op 
financieel gebied of bemoeit de raad zich te veel met de uitvoering? Kan het concrete 
voorbeeld wat meer in, voor alle raadsleden, begrijpelijke taal toegelicht worden? En 
hoe denkt het college deze rolverdeling meer in lijn te brengen met de landelijke 
kaders en de uitvoeringspraktijk? 

Er wordt een concreet voorbeeld gegeven; het mandateren van het college tot het 
voteren van investeringskredieten, voor zover de kapitaallasten van deze investering 
kunnen worden gedekt binnen de door uw raad vastgestelde financiële kaders op 
programmaniveau. Bovendien wordt vermeld dat het wenselijk, zo niet noodzakelijk 
is, dat budgetbeheer een integraal onderdeel is van het takenpakket van directie en 
management c.q. teamleiders en dat onze gemeente zich in een overgangsfase 
bevindt, waarbij we een transitie willen maken. 

● Graag meer uitleg hoe het college een transitie denkt te gaan maken van de 
klassikaal centraal aangestuurde financiële rol naar het inbedden van de 
verantwoordelijkheid over financiën in het integraal management. 

Verder wordt gemeld dat onze gemeente in het verleden veelvuldig gebruik heeft 
gemaakt van de mogelijkheid om incidentele projectbudgetten beschikbaar te stellen 

 



uit onze reserves. Vanuit de provinciale toezichthouder en vanuit onze accountant 
leidt dit echter wel tot opmerkingen. Het is niet toegestaan om structurele kosten te 
dekken uit de reserves. Anders geformuleerd, in de toelichting op de wijziging van 
het Besluit Begroting en Verantwoording (BBV) in 2013 staat dat in principe alle 
toevoegingen en onttrekkingen aan reserves incidenteel van aard zijn. Het college 
stelt voor om in 2020 de bestemmingsreserve dekking kapitaallasten in te stellen en 
de financiële middelen die vanuit het verleden voor de dekking van kapitaallasten zijn 
opgenomen in de algemene dekkingsreserve over te hevelen naar de 
bestemmingsreserve dekking kapitaallasten.  

● Ook op dit onderdeel hadden wij graag een toelichting. 

 

Pag. 17.  Mandateren € 50.000  reserve evenementen. 

● Wat wordt verstaan onder “politiek gevoelige evenementen”?  

 

Jaarstukken  dienstjaar 2019  

 

Pag. 12. Starterscentrum Limburg 
De kosten zijn verhoogd van 0,38ct naar 0,48ct per inwoner. Mensen vinden steeds meer 
informatie online. 

● Hoeveel inwoners van Valkenburg hebben het afgelopen jaar gebruik gemaakt van 
het starterscentrum?  
 

Pag. 19. Wat heeft het gekost?  
Er staan baten en lasten in de tabel vermeld onder de noemer “Openbaar groen en 
(openlucht)recreatie.  

● Kan er een voorbeeld gegeven worden van baten en lasten die bij het openbaar 
groen horen?  
 

Pag. 44. Riolering 2019.  
Samengevat staat er dat het oplossen van wateroverlast in Terblijt minder snel vordert dan 
gedacht door onenigheid tussen partijen.  

● Tussen welke partijen en over welke onenigheid hebben we het hier?  
 

Pag. 46. Omgevingswet. 
De deadline voor het invoeren van de omgevingswet is vanwege corona landelijk 
opgeschoven.  

 



● Wat is/wordt de datum dat gemeente Valkenburg de omgevingswet invoert of gaat 
handelen in de geest van de omgevingswet?  
 

Pag. 47. Pradoegebouw. 
Er is een informele aanvraag ingediend. Daar de raad besloten heeft dat bij informele 
aanvragen een communicatietraject wordt opgezet hebben wij de wethouder erop 
geattendeerd dat dit dus ook voor het Pradoegebouw tijdig opgezet dient te worden. Nu er 
sprake is van uitstel zou de communicatie rondom het project in het gedrang kunnen komen 
als een formele aanvraag ingediend wordt. 

● Kan de toezegging worden gedaan dat het communicatietraject tijdig opgestart wordt 
mocht dit project doorgaan?   

Hetzelfde geldt ook voor project “Wonen en zorg” in Vroenhof-Houthem. Ook hiervoor is een 
informele aanvraag ingediend. We hebben vernomen dat het informeren en betrekken van 
omwonenden in de plannen lastig is vanwege Coronaregels maar hebben wel de indruk dat 
initiatiefnemers hiermee aan de slag zijn gegaan.  

● Graag stavaza. 
 

Pag. 49. WIJ land Houthem.  
Er is toegezegd dat project Wijland nog nader doorgelicht zou worden en aan de raad ter 
overweging zou worden voorgelegd. Nu lezen we dat in 2019 op basis van de resultaten van 
een enquête gewerkt  is aan schetsontwerpen voor de gehele weg door Houthem (Vroenhof, 
Sint Gerlach en Strabeek). (Dat is de raad bekend) We vinden het vervolg van de zin “dat 
aan de hand van de reacties van de bewoners een business case wordt opgesteld (samen 
met het project WIJ-land). Deze wordt vervolgens aan de gemeenteraad voorgelegd)” dan 
ook zeer onduidelijk.  

● Graag een toelichting wat hiermee bedoeld wordt. 

 

 

 


